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Verander de 
wereld…

Kijkend naar het 
meepaksnoepgoed 
bij de kassa van AH 
in Schipluiden hoor-
de ik een kassière 
een paar kinderen 

complimenteren met de aankoop van 
een net mandarijnen. Als moeders 
hun kinderen fruit laten halen, word 
ik altijd heel blij. De volgende vraag 
van de kassière was: “en dan lusten 
jullie vast ook wel een banaantje”. 
De ogen van de kinderen straalden. 
Aanvankelijk wilde ik omkeren en ook 
een netje mandarijnen gaan halen, 
maar ik was net op tijd om te zien 
dat het bananen aanbod bestond uit 
een banaantje van suiker. Toen ík 
aan de beurt was vroeg ik enigszins 
verbaasd aan de kassière of dat nou 
zo’n verstandige zet was. “Nee” zei 
ze, maar het is ook niet mijn idee 
maar beleid van de Appie-Happie 
zetbazen in Zaandam. Ik wilde nog 
reageren met de opmerking: “Maar 
heb je dan niet enig moreel besef om 
die suikerbommetjes gewoon weg te 
gooien”. Ik slikte het maar in met de 
gedachte dat de kassière niets meer 
deed dan doen wat gevraagd werd. 
Lopend richting de uitgang langs de 
tabaksbalie, het gebruik ervan eist in 
Nederland alleen al 20.000 slachtof-
fers per jaar, dacht ik: Het is eigenlijk 
een verwerpelijke opdracht die de 
aandeelhouders van Ahold Delhaize 
meegeven aan hun rijk beloonde be-
stuurders. 
Vorige week las ik in de krant dat 
veel gemeenten weinig bezwaar heb-
ben als het gaat om het binnenhalen 
van fastfood filialen. We hebben de 
feeling met (gezonde) voeding uit het 
oog verloren en onze eetgewoonten 
van de afgelopen 50 jaar hebben 
geleid tot volksvijand nummer één, 
overgewicht en de gevolgen daar-
van, zoals diabetes. Aangemoedigd 
door de retailmafia heeft ons eetpa-
troon geleid tot een gezondheidspro-
bleem. Volgende week wordt de mil-
joenennota gepresenteerd. Maar ik 
kan u nu alvast in vertrouwen lekken, 
dat de kosten van de gezondheids-
zorg weer zijn gestegen en voorlopig 
zullen blijven stijgen. 
De Westlandse en Midden-Delflandse 
boeren en tuinders hebben één op-
lossing al jaren klaarliggen: gezond, 
schoon en betaalbaar voedsel. De 
vraag is hoe krijgen we deze bood-
schap bij de mensen die dit niet we-
ten? Hoe beïnvloeden wij de houding 
van ouders en leerkrachten op scho-
len en niet te vergeten de artsen met 
hun volle wachtkamers? Jaarrond 
onze missie uitdragen, geld uittrek-
ken voor promotie, zorg dat we met 
‘Kom in de kas’ nog meer mensen 
bereiken en tenslotte, jawel, met het 
varend corso de steden in. Bundel de 
krachten en laat zien als sector dat je 
een wezenlijke bijdrage kan leveren 
aan de gezondheid en dus welbevin-
den van de mensen. We hebben nog 
een lange weg te gaan peinsde ik, 
toen ik met mijn pakjes gelatine en 
geleisuiker voor de pruimenjam naar 
buiten liep. Ik besloot om de helft 
van de voorgeschreven suiker toe te 
voegen, immers een andere wereld 
begint bij jezelf.

Jos van der Knaap, 
ondernemer in de koffie

Kijk in de kas

Op bezoek bij de 
Westlandse aardbei
In een nieuwe editie van Kijk op Glas 
neemt Jacco Vooijs, voorzitter Glas-
tuinbouw Westland, ieder seizoen 
een kijkje achter de schermen bij 
een glastuinbouwondernemer in het 
Westland. De zomer is weer voorbij 
en de herfst staat voor de deur. En 
dat betekent dat de drukke periode 
weer aanbreekt voor de Westlandse 
aardbei. Wij gingen op bezoek bij Ja-
co en Sandra Huysman. Zij vertelden 
ons alle ins- en outs op het gebied 
van de Westlandse aardbei.

door Marjolein Elgers

De Westlandse aardbei wordt geteeld 
in de kas. In augustus worden de plan-
ten gepoot, vanaf half/eind september 
kan hier de eerste keer van geoogst 
worden tot begin/half december. De 
plant gaat dan in de winterrust, vanaf 
half april wordt dan weer gestart met 
de grote voorjaarsteelt. Er wordt in 
deze periode 2/3 van de jaarproduc-
tie geplukt en tot begin juni kunnen 
er dan aardbeien worden geoogst. In 
deze periode kan de plant maximaal 
zijn energie omzetten in smaak en 
laat dat nu kwaliteitskenmerk num-
mer 1 zijn. De consument koopt graag 
de Westlandse aardbei omdat deze op 
een rustige manier geteeld wordt en 
pas wanneer de aardbei rijp is ge-
oogst, want dan is de aardbei zoet en 
op zijn lekkerst.   

Ontstaan van de Westlandse aardbei
15 jaar geleden is er in delen over-
geschakeld naar de aardbeien. Voor 
die tijd werd er radijs geteeld. Door 
de bosmachine die ontwikkeld werd, 
was men eigenlijk ook genoodzaakt 
om groter te worden en dat paste niet 
zo bij hun gedachtegoed. Een oom 
teelde al aardbeien en dat zagen Jaco 
en Sandra ook wel zitten. In drie jaar 
tijd werd er overgestapt op aardbeien 
waarbij die in het begin aan Valstar 
werden geleverd. Sandra heeft altijd 
in de verkoop gezeten en snapte er ei-
genlijk niks van; er wordt zo’n mooi 
product geteeld en er worden allerlei 
investeringen gedaan, maar op het 
einde wordt er gezegd: alsjeblieft en 
kijk maar wat je ervoor geeft. Dat ge-
beurt verder in geen enkele branche. 
En zo is Sandra zich langzaamaan in 
het bedrijf gaan bezighouden met de 
verkoop. 
Sandra: “De Westlandse aardbei is 
ooit begonnen vanuit de kleinere en 
oudere kas en de aardbeien werden 
ook verkocht via de welbekende auto-
matiek, waarin normaal snacks uit de 
muur worden verkocht. Deze gezonde 
automaat was tot ver buiten de regio 
bekend en mensen kwamen speciaal 
naar het Westland voor de aardbeien. 
Keerzijde van dit succes was dat het 
steeds drukker werd op het smalle 
laantje en het aantal verkeersbewe-
gingen te groot waren voor de plek 
waar we zaten. Vervolgens hebben 
Jaco en ik bekeken of het mogelijk 
was om de aardbeien op meer plekken 
aan te bieden. We zijn toen echt de 
boer op gegaan met onze aardbeien. 
Alles is met de automaten begonnen. 
De consument wist waar de aardbei 

vandaan kwam en dat de kwaliteit 
goed was. In het voorjaar is op vrij-
dag en zaterdag het winkeltje open 
en worden er ook in de mooie zwart/
rode verpakking, die wij special voor 
retail hebben ontwikkeld, de aard-
beien aan consumenten verkocht.  De 
aardbeien worden meegegeven in een 
mooi tasje en veelal geven mensen de 
aardbeien dan kado. Er zijn mensen 
die iedere dag komen of standaard op 
dezelfde dag.  Er zijn mensen die spe-
ciaal voor de 2e klasse aardbeien, (de 
kleinere), uit de automaat komen om 
bijvoorbeeld jam te maken of deze te 
gebruiken voor in taarten.
Tevens zijn dan de zelfgemaakte 
aardbeienjam (met een stuk minder 
suiker dan normale jam), aardbeien 
siroop en aardbeien-likeurette ver-
krijgbaar. De aardbeien likeurette 
is in samenwerking met Chefkok Ni-
ven van het gelijknamig restaurant in 
Rijswijk gemaakt.
Ook zijn er sinds kort mooie zwarte 
kadoboxen met hierin de aardbeien-
jam, likeurette en siroop verkrijg-
baar.” 

Afzetmarkt
Zo’n 75 tot 80% van de totale pro-
ductie van de Westlandse aardbeien 
wordt lokaal verkocht en wordt uit-
gevoerd door de Westlandse aardbei 
zelf. De aardbeien worden met een ei-
gen vrachtwagen naar groenteboeren 
en supermarkten gebracht. 
Sandra: “Onze strategie is dat we in 
iedere dorpskern één verkooppunt 
hebben. De Westlandse aardbei heeft 
een eigen verpakking waarop duide-
lijk is te zien waar het product van-
daan komt. Wij staan dan ook samen 
op de verpakking. Deze verpakking is 
heel herkenbaar voor de consument. 
De aardbeien worden dagvers ge-
oogst, en liggen binnen een paar uur 

na het oogsten al in de winkel. De re-
tail die vlakbij zit heeft zo’n zes á ze-
ven keer per week een levermoment. 
Winkels die wat verder zitten, zoals 
Voorschoten, Voorburg en bijvoor-
beeld Alphen aan den Rijn worden 
drie keer in de week beleverd.”  
Komt er een aanvraag van een mo-
gelijke nieuwe klant die vraagt of zij 
één keer in de week aardbeien mogen 
afnemen wordt er nee gezegd. Waar-
om dat is? Sandra: “Wij vinden dat ze 
dan te lang doen over de verkoop van 
de aardbeien, of bieden ze dan alleen 
in het weekend aan. Wij zijn van me-
ning dat wij telen voor de consument; 
zij zijn echt onze klant. En die consu-
ment moet iedere dag verse aardbeien 
kunnen kopen. De retailer is echt een 
verkooppunt, een middel voor ons.”
Alle contacten met de groenteboeren 
en supermarkten gaan direct via die-
gene die binnen het bedrijf verant-
woordelijk is voor groenten en fruit, 
dus er zijn korte communicatielijnen. 
Mocht er onverhoopt iets fout zijn ge-
gaan, is makkelijk te achterhalen wat 
dat was. Alles wordt aangeleverd in 
mooi ambachtelijk houten kistjes, 
met een fustregeling. De aardbeien 
worden altijd voor een vaste prijs ge-
leverd, het hele jaar door. Ongeacht 
de hoeveelheid die wordt afgenomen 
(wel minimaal drie keer in de week 
afnemen). Sandra: “Wij bemoeien ons 

niet met de verkoopprijs, wel wordt 
er een verkoop adviesprijs meegege-
ven. De retailers hebben geen afval, 
door de fustregeling. Er is geen der-
ving, omdat het een dagvers product 
is. Momenteel staan er zelfs super-
markten op de wachtlijst, die heel 
graag de Westlandse aardbei willen 
verkopen. Mocht er overproductie 
zijn, wat een paar weken per jaar kan 
gebeuren, worden deze in een andere 
verpakking en op een andere manier 
in de markt gezet.

Personeel
Jaco: “Waar andere bedrijven mo-
menteel moeite hebben met het 
krijgen van goed personeel hebben 
wij hier geen last van. Er wordt al 
jaren met dezelfde groep vaste men-
sen gewerkt en dit wordt aangevuld 
met flexibele krachten vanuit de uit-
zendbureaus. Omdat het werk hier 
seizoensgebonden arbeid is, werken 
mensen tussendoor bij andere bedrij-
ven met een andere teelt. 
Maar ieder jaar komt iedereen weer 
terug. Ik denk dat dit komt omdat we 
heel goed beseffen dat we alles met el-
kaar doen. Zonder mensen die pluk-
ken hebben wij geen producten om te 
verkopen en zonder de verkoop kan 
er na het plukken niks worden ver-
kocht. Ook hier is goede samenwer-
king dus de sleutel tot succes.”

Jaco en Sandra Huysman van De Westlandse Aardbei.  Foto: GW

Uitnodiging Tuinbouw Jongeren Westland
TJW Topsprekersavond 2019

Alleen ga je sneller, 
samen kom je verder
Denk jij dat je alleen sneller gaat en 
het allemaal alleen af kunt? Wij den-
ken van niet en daarom hebben we 
achter de schermen hard gewerkt 
aan dé vijfde editie van de Tuinbouw 
Jongeren Topsprekersavond. In 
tuinbouwland zien we dat bedrijven 
samenwerken om de sector naar een 
hoger niveau te brengen. Want één 
ding is zeker: alleen ga je sneller, 
maar samen kom je verder. Dit jaar 
vindt de Topsprekersavond plaats op 
maandag 23 september. We hopen jul-
lie allemaal in grote getalen te mogen 
ontvangen bij Opti-flor.
Er gaat geen dag voorbij dat je niks 
leest over samenwerkingen, overna-
mes of fusies in onze sector. Daarom 
kiezen we dit jaar voor het thema: 
Samenwerken. Niet alleen in onze 
sector zien we deze ontwikkelingen, 
maar wereldwijd is dit een hot topic. 
Waarom is samenwerken zo belang-
rijk? En wat kan samenwerken ons 
brengen? Maar daarnaast rest ook de 
vraag: hoe kunnen we samenwerken 
om de sector naar een hoger niveau 
te brengen? 

Sprekers
De Topsprekersavond vindt dit jaar 
plaats bij Opti-flor. Een bedrijf dat op 
diverse vlakken samenwerkt; van het 
aardwarmteproject aan de Vogelaer 
tot het MVO project met Haegheflor.
Dit jaar zullen Tim Jenniskens en 
Rogier Hofman – oud Olympiërs - ons 

een inspirerend verhaal vertellen 
over teambuilding. Beiden runnen 
samen het bedrijf Fanbased dat indi-
viduen en teams helpt om toppresta-
ties te leveren. Door hun unieke aan-
pak krijgen ze mensen in beweging. 
Beide geven aan: ‘Iedereen heeft de 
mogelijkheid om impact te maken 
met zijn of haar talent; daar hoef je 
geen oranje shirt of medaille voor te 
dragen. Het gaat erom wat je met een 
talent doet’. Ook in de tuinbouwsec-
tor is dit van groot belang om de sec-
tor naar een hoger niveau te brengen.
Tenslotte zullen een aantal personen 
die actief zijn binnen de tuinbouwsec-
tor ons meenemen in hun succesver-
haal over samenwerken. Wat is het 
geheim van samenwerken? Welke 
obstakels zijn zij tegen gekomen? En 
wat voor moois heeft het samenwer-
ken hen gebracht? Tijdens dit panel 
krijg je gelegenheid om ook vragen 
te stellen.
Om de verhalen van beide sprekers in 
goede banen te leiden zal deze avond 
wederom worden geleid door Rob 
Veenman. Hij zal als avondvoorzitter 
de sprekers ondervragen en discus-
sies met de leden begeleiden.
Vanaf 19.00 uur begint de inloop van 
de avond, de avond wordt om 21.30 
uur afgesloten met een borrel.  Aan-
melden is verplicht. Dit kun je doen 
door een e-mail te sturen naar uitno-
diging@tuinbouwjongeren.nl.

Seasonal Flower Event in de sfeer 
van ‘Trends & Zomerbloemen’
Op donderdagavond 12 september 2019 
organiseert de Nationale Zomerbloe-
mententoonstelling het Seasonal Flo-
wer Event 2019 in het WestlandThea-
ter De Naald in Naaldwijk. De avond 
begint om 19.00 uur en de afsluiting is 
in de Oude Kerk in Naaldwijk.
Tijdens het Event zal Trendwatcher 
Aafje Nijman van Bureau Nijman + 
van Haaster haar visie delen op het 
gebied van trends, toegespitst op zo-
merbloemen.  Aafje zal onder andere 
ingaan op het belang van het signa-
leren van trends en hoe daar gebruik 
van te maken. Ter plaatse vindt aan de 
hand van een bloemschikdemonstratie 
een uitbeelding van deze trends plaats.
Gedurende de avond vindt ook de 
prijsuitreiking van de NZBT-keuring 

plaats en ook de Meesterteler Award 
voor het product met de hoogste score 
en de Stimuflori Innovation Award 
voor het meest innovatieve product 
uit de tentoonstelling, gezien vanuit 
marktperspectief.
De combinatie van een afsluitende, 
informele borrel bij de Nationale Zo-
merbloemententoonstelling in de Ou-
de Kerk, gesponsord door Stimuflori, 
maakt het geheel tot een waardevolle 
avond.
Sponsors, vakgenoten en andere gega-
digden ontvangen een digitale uitnodi-
ging. De tentoonstelling met als thema 
‘Nazomeren’ vindt dit jaar plaats van 
12 – 15 september a.s.

Bron: BPnieuws.nl

Go Go Gesprek: 
‘Internationalisering 
maakt nieuwsgierig’

Binnen het project Go Go Green-
house geven ondernemers en mana-
gers in de glastuinbouw de scholie-
ren in hun bedrijf een breder beeld 
van de glastuinbouw. In het tweede 
Go Go Gesprek vertelt Elles van Dop 
namens Vilosa over haar ervaringen: 
“Een leuk en belangrijk initiatief.”

De HR-manager: Bij het in kalanchoë 
gespecialiseerde potplantenbedrijf 
Vilosa, met teeltlocaties in ‘s-Gra-
venzande, Honselersdijk en Mon-
ster, is Elles van Dop onder andere 
verantwoordelijk voor personeelsza-
ken. Daarom was zij de aangewezen 
persoon om het project Go Go Green-
house op te pakken. Een vaste groep 
van tien scholieren heeft in juli dit 
jaar een andere kant van het bedrijf 
kunnen bewonderen.

Het project
“De dag van de kick-off van het pro-
ject was een beetje lastig, vanwege 
de examenuitslagen van diverse 
scholieren, maar half juli hebben we 
het initiatief enthousiast opgepakt”, 
zo opent Elles. Bij Vilosa werken 
de scholieren vooral op de locaties 
Honselersdijk en Monster en daarom 
was ‘s-Gravenzande de ideale locatie 
voor een uitgebreide rondleiding. 
“Op deze hoofdvestiging is veel meer 

geautomatiseerd, terwijl de jongeren 
op de andere bedrijven vooral wor-
den ingezet voor inhoezen.” Na een 
presentatie over Vilosa werd het hele 
proces bekeken: van stekken tot ver-
koop en marketing. “Mechanisatie en 
automatisering hebben veel aandacht 
gekregen, maar we hebben ze ook ver-
teld over de relatie met de landen in 
Afrika waar ons stekmateriaal van-
daan komen.” Dat je als medewerker 
van een potplantenbedrijf ook enkele 
keren per jaar kunt reizen, wekte ex-
tra nieuwsgierigheid. “Dat geldt niet 
alleen voor teeltmannen, maar ook 
voor de binnen- en buitendienst, die 
klanten en beurzen bezoeken.”

Het vervolg
Een beter beeld geven van het bedrijf, 
dat was het uitgangspunt van de ex-
cursie en dat is volgens Elles van Dop 
goed gelukt. “Of het op termijn nieu-
we medewerkers gaat opleveren, is 
nog de vraag. Maar de interesse is ge-
wekt, waarbij ook de doorgroeimoge-
lijkheden zijn belicht. Positief is dat 
de groep onlangs op eigen initiatief te-
rug is gekomen naar de hoofdlocatie 
om de voortgang van de nieuwbouw 
te bekijken. Dat is toch ons parade-
paardje en dat voelen de scholieren 
al heel goed aan.”

Een vaste groep scholieren heeft in juli dit jaar een andere kant van het bedrijf 
kunnen bewonderen.  Foto: GW

Bedrijven maken 
hbo-studenten enthousiast 
voor de glastuinbouwsector
Ruim 120 hbo-studenten Technische 
Informatica kwamen woensdag 4 
september bijeen in World Horti 
Center om kennis te maken met de 
vele kansen in de glastuinbouwsec-
tor. Na een korte introductie van de 
sector beten de eerste- en tweedejaars 
studenten zich vast in vraagstukken 
uit de praktijk van vijf verschillende 
glastuinbouwbedrijven. Ieder groepje 
studenten kreeg een technisch issue 
voorgeschoteld, waarna ze binnen 
twee uur een out-of-the-box oplossing 
presenteerden aan het bedrijf.  
Er was een grote variëteit aan cases 
die de bedrijven voorlegden. Zo werd 
er gebrainstormd over Internet of 
Things, werd er gezocht naar een op-
lossing voor wortels van stekken die 
in elkaar blijven steken en werd er 
bekeken of verkoopprijzen berekend 
kunnen worden aan de hand van ana-
lytisch onderzoek.  
Bedrijven uit alle hoeken van de sec-
tor reageerden enthousiast op de Be-
drijvendag van Hogeschool Rotterdam 
in World Horti Center. Logiqcs, Code-
ma, Stolze, Juva en Corn.Bak waren 

aanwezig tijdens het evenement. Rob 
van den Ende, softwareontwikkelaar 
bij Logiqs: “Deze bijeenkomst is voor 
ons een unieke kans om ons bedrijf op 
de kaart te zetten bij potentiële toe-
komstige collega’s.” Niet alleen kwa-
men de glastuinbouwbedrijven in con-
tact met talent van de toekomst, ook 
kregen zij dankzij de frisse blik van de 
studenten nieuwe creatieve oplossin-
gen voor vraagstukken in hun bedrijf. 
Een groepje tweedejaarsstudenten 
vertelt nooit geweten te hebben dat 
Technische Informatica zo aansluit 
bij de glastuinbouwsector: “We dach-
ten dat het alleen maar over tomaten 
zou gaan, er gaat een hele wereld voor 
ons open!” 
Er kan teruggekeken worden op een 
geslaagde dag waarbij de studenten 
een goed beeld hebben gekregen van 
alle kansen voor Technische Infor-
matica in de glastuinbouwsector. Een 
mooie samenwerking waarbij onder-
wijs en bedrijfsleven van en met el-
kaar leren.

Bron: World Horti Center SANTEN-GASILLE.NL
DE LIER 0174-511300

De makelaars met een andere aanpak
• Aan- en verkoop
• Reconstructie
• Onteigening
• Taxatie en advies


